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Na slovíčko se starostkou
Milí sousedé, spoluobčané,

 poprvé Vás z  tohoto místa oslovuji jako 
starostka naší obce. Je mi velkou ctí být v  této roli 
první ženou v historii naší obce vůbec. Vaší důvěry 
si velmi vážím. Jsem si vědoma nebývalého závazku 
vůči Vám a vynasnažím se Vás nezklamat.

 Dovolte mi krátce na úvod zmínit se o krocích, 
které bylo potřeba po nástupu do této funkce učinit. 
Především šlo o  zajištění pokračujícího chodu 
obce, zmapování všech rozpracovaných projektů 
a  smluvních vztahů s  dodavateli energií a  plynu. 
Byla zpracována „Úvodní analýza potenciálu naší 
vesnice“ na základě prvotního vyhodnocení potřeb 
jak občanů, tak obce a po zvážení reálných finančních 
možností obce. Na základě této analýzy bylo Radou 
obce Sedlnice rozhodnuto, že se rozvoj naší obecní 
infrastruktury bude ubírat investiční a  prosociální 
cestou. Následně byl sestaven zkušený „Realizační 
tým pro investiční aktivity“ z  řad odborníků 
působících v  oblasti energetiky, architektury, 
finanční analýzy, projektové dokumentace, 
investičního poradenství či čerpání dotačních titulů. 
Veškeré kroky vedení obce míří k  naplnění cílů 
ve všech započatých projektech, které by měly být 
zdárně zakončeny pro blaho občanů v nastávajícím 
volebním období 2022-2026.

 Za jeden ze zásadních cílů považujeme 
vybudovat novou mateřskou školu v budově zámku 
J. von Eichendorffa včetně úpravy zámeckého areálu. 
Vzhledem k  narůstajícímu počtu dětí je rovněž 
důležité zrealizovat přístavbu místní základní školy 
s  odbornými učebnami a  provést rekonstrukci 
půdních prostor školy, které by byly využity pro účely 
školní družiny. V neposlední řadě pak počítáme se 
zahájením výstavby chodníkového tělesa 4. etapy 
(od rozcestí na Bartošovice směrem na Studénku) 
v jarních měsících. O prioritním zhotovení této části 
bylo rozhodnuto nejen vzhledem k  nebezpečným 
úsekům stávající komunikace v  této lokalitě. 
Financování by mělo být poskytnuto velkou měrou 
dotačními tituly z  IROP, Ministerstva pro místní 
rozvoj nebo Moravskoslezského kraje. 



2

 Koaliční vizí je vybudovat takovou obec, kde 
maminky nebudou muset vozit své děti do mateřské 
školy do vedlejších obcí. Žáci základní školy budou 
mít moderní učebny, kde bude převládat radost 
z učení a všichni občané z dolního konce obce budou 
mít možnost jít si nakoupit nebo na procházku do 
centra obce s pocitem bezpečí. Přidanou hodnotou 
by pak měl být zrenovovaný zámecký park, kterému 
chce vedení obce vrátit jeho důstojnost. Mělo by 
to být místo setkávání se občanů napříč všemi 
generacemi a  sdílení si svých vzájemných radostí, 
ale také strastí, které nám život přináší. 

  Efektivitu naší práce spatřujeme 
v  systematickém a  koncepčním přístupu 
k  jednotlivým výzvám, které nás čekají na cestě 
k dosažení našich smysluplných cílů. Bude to nelehká 
cesta, ale jak říká Zig Ziglar: „Co dosažením cílů 
získáte, není tolik důležité jako to, čím se v průběhu 
cesty k těmto cílům stanete.“ 

A  co stěžejního se událo za uplynulých 72 dní,  A  co stěžejního se událo za uplynulých 72 dní,  
kdy jsem ve funkci starostky?kdy jsem ve funkci starostky? 

 Dovolte mi krátce shrnout: byly vybudovány 
nájezdy pro kočárky na obecním úřadě a  u  pošty, 
vyměněna okna a  dveře na budově občanské 
vybavenosti č. p. 130 (pošta), umístění nových 
odpadkových košů a  lavic do autobusových 
zastávek. Předalo se staveniště v  rámci projektu 
‚‚Revitalizace území bývalé pískovny a  lesních 
pozemků v k. ú. Sedlnice pro využití volného času” 
kde bylo nutné zajistit koordinátora stavby BOZP 
včetně technického dozoru stavby.  Realizovalo 
se zpracování auditu bezpečnosti pozemních 
komunikací - chodníkového tělesa po celé délce 
v katastru obce Sedlnice – 4. etapy na získání dotace 
včetně přepracování rozpočtu ve vzdálenosti 677 m.   
Byly zadány architektonické studie ke stavebním 
úpravám objektu č. p. 121 (budova zámku - nová 
mateřská škola), k  revitalizaci zámeckého parku 
Sedlnice na p. č. 77/1 s výškopisným a polohopisným 
zaměřením a  ke stavebním úpravám ZŠ Sedlnice 
včetně požárně-bezpečnostního řešení projektu 

(podkroví půdy ZŠ). Vyhlásilo se výběrové řízení na 
projektovou dokumentaci přístavby ZŠ za účelem 
umístění odborných učeben v  přízemí i  v  prvním 
patře budovy. Zhotovitel je již znám v dnešní době.  

Vedení obce upustilo od původního záměru 
mateřské školy v přízemí stávající ZŠ hned z několika 
důvodů: narůstající kapacita žáků vzhledem 
k  demografickému vývoji a  nereálná možnost 
získání dotace v  původním rozsahu projektu. 
V  současné době probíhají nezbytné opravy 
pozemních komunikací III. třídy v havarijním stavu 
a  chystáme přesunout sběrné místo v  brzké době. 
Nejen časově vytížení a  pracující občané budou 
moci využívat tohle místo také nově o  sobotách. 
Přesný čas se dozvíte na obecním webu během 
měsíce ledna. 

Novoročním dárkem je zakoupení nových židlí 
a  stolů do školní jídelny pro všechny školáky 
z  důvodu nevyhovujícího stáří (30 let) stávajících 
jídelních setů. Realizovala se spousta kulturních 
obecních akcí, které se dle Vašich ohlasů povedly. 
Rádi podpoříme aktivitu všech našich spolků. 
V  novém roce připravujeme pravidelná setkávání 
pro naše seniory ve spolupráci s Odborem sociálních 
věcí Městského úřadu v Novém Jičíně.

 Jsem si vědoma, že moje práce bude obnášet 
i  jisté nepopulární kroky, ke kterým je nezbytné 
přistoupit z  důvodu řádného hospodaření naší 
obce. Vedení obce činí tak ač nerado, ale se vší 
zodpovědností vůči nám všem, budoucím generacím, 
ale především k  reálným možnostem rozpočtu 
obce pro rok 2023. Jedním z  těchto nepopulárních 
opatření je navýšení cen nájmů tělocvičny, sauny 
a  sálu KIC Sněženka od 1. ledna 2023. Vzhledem 
k  dlouhodobému podfinancování výše nájemného 
a vstupného jsme byli nuceni k tomuto rozhodnutí 
přistoupit. Věřte, že nás to netěší a  nebylo to 
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jednoduché rozhodnutí obzvlášť, když stojíme na 
začátku našeho volebního období. Rostoucí ceny 
energií a výsledky důkladné analýzy výdajů za tyto 
služby jsou však nekompromisní. I přes navýšení cen 
věříme, že budete tyto služby i nadále využívat. Naší 
dlouhodobou snahou bude, zejména v  prostorách 
sálu KIC, zvýšit komfort a vylepšit toto prostředí.

        Rozvoj naší obce nezáleží však jen na vedení 
obce, ale především na Vás, milí spoluobčané. 
Vy jste těmi nejdůležitějšími, jejichž názory nás 
zajímají. Budeme rádi za každý Váš podnět směřující 
k rozkvětu a prosperitě naší krásné obce. U nás máte 
vždy dveře otevřené. Těšíme se na Vás. 

       Závěrem bych chtěla vyjádřit velké díky mým 
kolegům, oběma místostarostům, kteří jsou 
mi velkou oporou, technickým pracovníkům 

obce za jejich každodenní úsilí v  jejich nelehké 
práci a  zaměstnancům KIC Sněženka, kteří úzce 
spolupracují s komisí kulturních a sociálních potřeb 
na obecních akcích.  Poděkování patří i  našim 
seniorům, kteří se aktivně a  ochotně zapojují do 
chodu naší obce.  Doplňující, ale neméně důležitou 
součástí kultury v obci, je ochotnický spolek Sedlo, 
kterému také patří můj dík.

       Milí sousedé, dovolte, abych Vám popřála pevné 
zdraví, pracovní i osobní úspěchy a hodně radostných 
dnů s  Vašimi blízkými a  přáteli  
v novém roce 2023.

Mgr. Martina Petrlíková
starostka obce

 Sociální služby jsou pomyslnou 
přehlíženou Popelkou mezi veřejnými službami, 
člověk se o  jejich existenci obvykle dozví až ve 
chvíli, kdy je potřebuje. Poté je obvykle překvapen 
bohatou a  pestrou nabídkou služeb, které jemu, 
či jeho blízkým mohou doslova změnit život, 
nebo alespoň pohled na jeho dosavadní způsob 
života. Právě proto si velmi vážíme proaktivního 
přístupu paní starostky Mrg. Martiny Petrlíkové, 
která oslovila odbor sociálních věcí Městského 
úřadu v Novém Jičíně s nabídkou osobní schůzky 

a  projednání spolupráce v  sociální oblasti. Díky 
rozmanitosti sociálních služeb jsme na prvním 
osobním setkání vše pouze „naťukli“ a  dojednali 
součinnost i  nad rámec běžné praxe. Už nyní ale 
můžeme přislíbit spolupráci na různorodých 
aktivitách přímo v obci Sedlnice, příští rok se máte  
na co těšit. Těšíme se i my a přejeme Vám krásné 
Vánoce.                                                     

Fotografie ze Dne sociálních služeb 2022
Kolektiv pracovníků  

odboru sociálních věcí MěÚ  NJ

Spolupráce v sociální oblasti
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Plán zimní údržby Plán zimní údržby 
 
 Vážení občané, vzhledem k nepřízni počasí, 
které nás může kdykoliv během zimního období 
překvapit svou sněhovou nadílkou, Vás informujeme 
o  povinnostech obce zajišťující sjízdnost místních 
komunikací vyplývající ze zákona č. 13/1997 Sb., 
zákona o pozemních komunikacích:
§ 46
Lhůty pro zmírňování závad ve sjízdnosti místních 
komunikací
Obce zajišťují sjízdnost místních komunikací I. až 
III. třídy v těchto lhůtách:

a) I. pořadí důležitosti - do 4 hodin, tj. rychlostní 
a sběrné místní komunikace s hromadnou veřejnou 
dopravou a s linkovou osobní dopravou
 
b) II. pořadí důležitosti - do 12 hodin, tj. sběrné 
místní komunikace nezařazené do I. pořadí 
a důležité obslužné komunikace 
 
c) III. pořadí důležitosti - po ošetření komunikací I. 
a II. pořadí, nejpozději však do 48 hodin, tj. ostatní 
obslužné místní komunikace. 

 Nedílnou součástí plánu zimní údržby je 
Pasport místních komunikací, kde jsou přehledně 
rozděleny místní komunikace dle tříd zařazení. 
Tento dokument je k nahlédnutí na obecním úřadě. 
Zimní údržba chodníků je zajišťována technickými 
pracovníky obecního úřadu. Sníh napadl po 17 
letech a udržel se déle než dva dny díky hlubokým 
mrazům. 

Sněhovou kalamitu jsme zvládli díky posílení 
o  další čtyři manipulační stroje s  místní firmou  
p. Prokopa. Tímto mu  děkujeme za vstřícnost 
a ochotu pomoci při odklízení sněhové kalamity.

 Během prvního lednového týdne 2023  
bude instalován zásobník na posypový materiál 
před mostem U Čuntů. Tento zásobník bude sloužit 
místním občanům na rychlý posyp pro sjízdnost 
mostovky na komunikaci III. třídy  při ledovce nebo 
při sněhové pokrývce dříve než dorazí pracovníci 
zimní údržby.  Děkujeme   všem občanům za jejich  
trpělivost při této výjimečné situaci.

 

 
Mgr. Libor Chyba

místostarosta obce

Obecní úřad informuje
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Vývoz komunálního odpadu 2023

MĚSÍC sudé pondělí
LEDEN 9 23
ÚNOR 6 20
BŘEZEN 6 20
DUBEN 3 17
KVĚTEN 1 15 29
ČERVEN 12 26
ČERVENEC 10 24
SRPEN 7 21
ZÁŘÍ 4 18
ŘÍJEN 2 16 30
LISTOPAD 13 27
PROSINEC 11 25

Co se chystáCo se chystá
v MAS Regionu Poodří v roce 2023v MAS Regionu Poodří v roce 2023

 MAS Regionu Poodří, která na svém území působí již 
od roku 2004, se zaměřuje na rozvoj regionu prostřednictvím 
své strategie komunitně vedeného místního rozvoje, a  to 
prostřednictvím čerpání podpory z  dotačních titulů EU. 
Již v  první polovině roku 2023 bude opět vyhlášena výzva 
k  předkládání žádostí o  dotaci z  nejznámějšího Programu Programu 
rozvoje venkovarozvoje venkova, který není zaměřen pouze na zemědělskou 
činnost a  produkci, ale také na nezemědělské podnikání, 
obce a spolky. 
 V  roce 2023 se budou také rozjíždět další operační 
programy, do kterých se naše MAS chce zapojit v  období 2021-2027, jako jsou: Integrovaný regionální 
operační program, operační program Zaměstnanost+, Životní prostředí, Technologie a  aplikace pro 
konkurenceschopnost. Tyto programy jsou v  současnosti v  administrativní přípravě a  o  jejich realizaci 
budeme dále informovat. 

 Nově také poskytujeme poradenství v  Nová zelená úsporám LIGHTNová zelená úsporám LIGHT, skrze kterou lze 
získat dotaci až do výše 150  000,- Kč na rychlé zateplení vašeho rodinného domu. Dotace je 
určena pro seniory a  domácnosti s  nižšími příjmy. Výzva pro příjem žádostí bude otevřena 
9. ledna 2023. Více k  podmínkám získání dotace můžete zjistit na webových stránkách -  
novazelenausporam.cz/nzu-light/ nebo Vám je sdělí pracovník naší MAS. 

 Od roku 2022 MAS vyhlašuje výzvy pro záměry z vlastního programu Malý LEADERMalý LEADER, které svým 
naplněním podporují kulturní a tradiční život v obcích, lokální producenty a produkty, ochranu přírody, 
spolupráci a  rozvoj území. Oprávněnými žadateli jsou právnické osoby (vyjma obcí) a  fyzické osoby 
podnikající. Maximální výše dotace na jeden subjekt je 10  000,- Kč. V  pořadí 2. výzva bude vyhlášena 
v druhé polovině ledna 2023, ale již nyní můžete své projektové záměry s námi konzultovat.

 MAS Regionu Poodří je také koordinátorem pro regionální značku „MORAVSKÉ KRAVAŘSKO MORAVSKÉ KRAVAŘSKO 
regionální produktregionální produkt®®“. Každý, takto označený, produkt, služba či zážitek prošel certifikačním procesem, 
při kterém byl garantován místní původ, kvalita, šetrnost vůči životnímu prostředí, nebo jedinečný vztah 
k území Moravského Kravařska. Veškeré podmínky pro udělení značky jsou vždy uvedeny v dané výzvě. 
Příjem pro žádosti o udělení regionální značky je každoročně otevřen v druhé polovině měsíce února. Více 
informací se můžete dočíst na webových stránkách - regionalni-znacky.cz/moravske-kravarsko/. 

 Další informace o  spolku MAS Regionu Poodří, jeho činnosti a  aktivitách, včetně kontaktů na 
jednotlivé pracovníky naleznete na našich webových  stránkách - mas.regionpoodri.cz.

    Tým MAS Regionu Poodří, z.s.
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 Škola – to není jen vyučování. Jsou to 
i  nejrůznější akce, které školní rok zpestřují. 
Připomeňme si některé z  nich, které se udály od 
vydání minulého zpravodaje. 

 V pátek 16. září jsme využili nabídky, a tak si 
páťáci a šesťáci mohli prohlédnout areál Dnů NATO. 
V  „předpremiéře“ jsme si tak mohli na jednom 
místě zhlédnout techniku a  umění vojáků, hasičů, 
policistů, vězeňské služby i celníků.  

 Ve čtvrtek 29. září si asi 80 dětí ze všech tří 
oddělení školní družiny užilo tradiční Drakiádu. 
Brzy po obědě se vypravili s  již sestavenými draky 
na místní hřiště. I  když měli obavy, počasí se 
nakonec umoudřilo, a dokonce vysvitlo i  sluníčko. 
Přestože vítr foukal jen mírně, spousta draků vzlétla 
a sledovala všechno to dění z oblohy. Někteří draci 
se sice zamotali a  nechtěli létat, ale do školy se 
všichni vraceli plni zážitků a radosti ze společných 
chvil a pohybu na čerstvém vzduchu.

 V úterý 4. října proběhl v naší škole napříč 
všemi ročníky program společnosti EKO-COM, a.s. 
zaměřený na vzdělávací aktivity v oblasti 

nakládání s odpady - Tonda Obal na cestách. Žáci si 
zajímavou videoprojekcí, poutavým výkladem 
lektorů i naučnou formou ujasnili, jak třídit odpad. 
Společně si ukázali i „koloběh” třídění odpadu, kdy 
odpad vytřídíme do správného kontejneru 
a z vytříděného odpadu se vyrobí nové, recyklované 
věci. Sami žáci si třídění odpadu vyzkoušeli. Lektor 
jejich odpovědi průběžně vyhodnocoval. Na závěr 
na ně čekaly i drobné odměny.

 Ve středu 5. října k nám zavítalo Divadélko 
pro školy z Hradce Králové. Žáci 1. - 4. třídy zhlédli 
Nová dobrodružství veverky Zrzečky a žáci 2. stupně 
Divadelní cestopis. Představení s názvem Divadelní 
cestopis je souborem ukázek z  nejslavnějších 
divadelních her od doby renesance do 19. století.
 

 

ZŠ Sedlnice informuje

ŠKOLNÍ OČKO
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 Nejdříve jsme zhlédli ukázky u  ze slavné 
tragédie W. Shakespeara Hamlet. Poté jsme se 
přesunuli do Francie a  viděli ukázku z  komedie 
Molliéra Zdravý nemocný.  Následovala známá 
„hostinová” scéna ze hry Sluha dvou pánů od Carla 
Goldoniho. V  „balkónové” scéně ze hry Cyrano 
z Bergeracu od Edmonda Rostanda si zahrála i Kája. 
Poslední pak byla ukázka ze hry bratří Mrštíků 
Maryša. 

 Herci Divadélka pro školy z Hradce Králové 
byli jako vždy úžasní. Představení se nám moc líbilo. 
Už teď se těšíme na další :-)

 Ve čtvrtek 6. října žáci 9. třídy navštívili 
v  Kopřivnici přehlídku technických profesí 
„Řemeslo má zlaté dno”. Zástupci daných profesí 
nám předváděli, co se v jejich škole učí. 

 V  rámci přípravy na budoucí povolání 
se deváťáci v  úterý 28. listopadu na Úřadu práce 
v Novém Jičíně zúčastnili besedy. Cílem bylo rozšířit 
obzory o zaměstnání a středních školách, což je pro 
deváťáky velmi aktuální téma.

 Ve čtvrtek 6. října žáci 5. a  6. třídy jeli 
do Frýdku-Místku. Jako první navštívili firmu 
vyrábějící nejen dorty z medu a valašských ořechů 
podle rodinné arménské receptury – Marlenku. 
Nejdříve se zúčastnili prezentace o  vzniku firmy 
a jejich výrobků.

 Prezentace probíhala v  návštěvnickém 
centru a během ní měli možnost ochutnat některé 
z jejích vynikajících výrobků. Poté šli na exkurzi, kde 
zhlédli výrobu dortů a jiných produktů. Nakonec si 
mohli některé z nabízených dezertů i zakoupit.

 Poté se přesunuli do frýdecko-místeckého 
zámku. Jedni z  majitelů byli i  téměř 130 let 
Habsburkové (koupila ho v roce 1797 dcera Marie 
Terezie). Zámek prošel řadou úprav v době renesance 
i baroka. Žáci si prošli prohlídkovou trasu, během 
které navštívili rytířský sál, zámecké interiéry i kapli 
sv. Barbory. Protože i počasí bylo nádherné, exkurzi 
jsme si užili.
 V úterý 1. listopadu 2022 uspořádala Školní 
družina pro děti 1. –  5. ročníku akci pod názvem 

Strašidel se nebojíme. Sál KIC Sněženka se změnil 
v  pořádné strašidelné doupě, kam zavítalo mnoho 
strašidel, strašáků, kostlivců, bubáků, upírů 
a netopýrů. Po přivítání se zavlnili ve strašidelném 
rytmu a  pak nastal čas na strašidelné soutěže. 
Proletěli se na košťatech kolem netopýrů, pohrávali 
si s lebkami ze záhrobí, lovili šváby, štíry, netopýry 
a pochutnali si na pavoucích. Tím však jejich aktivity 
nekončily. Vymetali pavouky, sbírali dýně a  házeli 
bubáky do pavučin štěstí.
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 Protáhli si tělo podle strašidel, která je svým 
pohledem při tanci zmrazila a  do jógových pozic 
tímto nutila. Během tanců a soutěží jim také pořádně 
vyhládlo, a tak se posilnili strašidelnými buchtami. 
Akce se moc líbila a  můžeme říct: „Strašidel se 
opravdu nebojíme.”

 V  pátek 4. listopadu odjeli žáci 7., 8. a  9. 
třídy do Opavy na exkurzi do největšího a zároveň 
nejmodernějšího výrobního závodu na sušenky 
a oplatky - Mondelez International. Továrna v Opavě 

se může pochlubit bohatou historií. Ta sahá až do 
roku 1840 – podle  zakladatele pekárny Kaspara 
Fiedora dodnes nesou kulaté oplatky jeho jméno 
- Fidorka. Po úvodním školení bezpečnosti práce 
každý dostal bezpečnostní obuv, plášť a  síťku na 
hlavu. V tomto outfitu jsme se vydali na prohlídku 
závodu. Továrna disponuje výrobními linkami, které 

se označují za tzv. linky budoucnosti. Na nich se za 
jeden den vyrobí neuvěřitelných 10 milionů sušenek 
Oreo (Opava je jedním ze tří míst na planetě, kde 
se oblíbené sušenky Oreo vyrábí). Na domácí trh 
jde okolo 15 procent výrobků. My jsme si prohlédli 
výrobu sušenek Oreo  od místa, kde se mísí těsto, až 
po linku, na které se hotové výrobky balí.  Kromě 
sušenek Oreo se v závodě vyrábí například sušenky 
a  oplatky Opavia, Bebe Dobré ráno, Fidorka, 
Kolonáda, Milka, Cadbury či BelVita - ty se z Opavy 
vyvážejí do Evropské unie i  zámoří. Celá exkurze 
byla velmi zajímavá. Domů jsme si odnesli kromě 
zážitků i sladkou pozornost :-)

 V pátek 11. listopadu v podvečer do Sedlnic 
přijel sv. Martin na bílém koni. Ne, sníh nenapadl, 
ale jednalo se o ztvárnění legendy o sv. Martinovi, 
kterou sehrál divadelní spolek Sedlo. Sv. Martina 
přivítala paní starostka. Děvčata z  naší školy 
program zpestřily písní Mravenčí ukolébavka, 
kterou doprovodily hrou na zvonečky, a  několika 
básničkami.

 První adventní neděli se i u nás v Sedlnicích 
rozsvítil vánoční strom. Po proslovu paní starostky 
děvčata z 1. stupně vystoupila v krátkém programu 
s vánočními písněmi a koledami.

 V  listopadu chlapci z 2. stupně v hodinách 
tělesné výchovy propadli kouzlu florbalu. Pod 
vedením pana učitele se seznamují se základními 
florbalovými dovednosti (s prací s florbalovou holí 
a  míčkem, se základními pravidly florbalu atd.) 
a vnímáním kolektivní hry vůbec. Snažíme se, aby 
sport byl  pro děti především zábavou, a  chceme 
vybudovat kladný vztah ke sportu obecně.
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 Ve středu 30. listopadu vyrazili zájemci 
z řad žáků 5. – 9. třídy naší školy na zimní stadion 
ve Studénce, aby si hodiny tělesné výchovy zpestřili 

bruslením. Devadesát minut čistého času mohli 
zdokonalovat své již nabyté dovednosti. Určitě 
ale všichni měli radost z  příjemně stráveného 
dopoledne. Plánujeme ještě bruslení zopakovat. 
Lyžařský výcvik v letošním roce nebude. Na začátku 
příštího školního roku, tak jak jsme to dělali 
v dobách „předcovidovych“, budeme zjišťovat zájem 
rodičů o  lyžařský výcvik a  v  případě dostatečného 
počtu zájemců zahájíme přípravu na jeho realizaci.

 V  průběhu listopadu a  prosince proběhly 
ve škole tři výtvarné workshopy. Jeden z  nich byl 
věnován technice kanzashi. 

Zájemci se vyzkoušeli i linoryty, které potom využili 
k vytvoření kalendáře. Nezdá se to, ale je to podobně 

jako s  knížkami – popřemýšlet nad „obalem“, dát 
dohromady písmena a  čísla s  obrázky a  dozdobit, 
pak teprve vše „svázat“. To chce prostě trochu více 
času. A ten čas věnujeme jako dárek svým nejbližším 
-  je to to nejcennější, co máme.

 Každý rok navštěvuje sedlnickou školu 
Mikuláš se svou družinou. Letos to bylo v  úterý 
6. prosince. Tradičně se této role ujímají deváťáci 
a  tentokrát tomu nebylo jinak. V  pondělí ještě 
děvčata napekla perníčky, aby měl Mikuláš všechny 
hodné děti čím obdarovat.
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 Ve čtvrtek 15. prosince proběhl pro 
zájemce z  řad žáků 6. - 9. třídy Vánoční turnaj 
v  badmintonu. Do soutěže se přihlásilo 14 dvojic, 

které byly rozděleny do dvou skupin. V rámci každé 
skupiny hrála družstva každý s  každým. Do play-
off postoupili ti, kteří se ve skupinách umístili na 
prvních čtyřech místech. Všem zúčastněným patří 
dík za účast.

 Předvánoční čas jsme zpříjemnili 
vánoční besídkou. Program, ve kterém vystoupili  
žáci 1. – 5. třídy, proběhl v  Kulturním domě 
v Sedlnicích ve čtvrtek 8. prosince. 

 Zimní atmosféru navodili prvňáčci. Stali se 
mrazíky a  sněhovými vločkami, stavěli sněhuláky. 
V  „pekelnou třídu“ se proměnili třeťáci. Čerti 
a  čertice nám zazpívali i  zatančili. K  vánočnímu 

období patří neodmyslitelně pohádky. Třeťáci 
sehráli v  anglickém jazyce Pohádku o  velké řepě. 
Žáci páté třídy připomněli známé pohádky – S čerty 
nejsou žerty, Tři oříšky pro Popelku, Šíleně smutnou 
princeznu, Anděla páně i Ledové království. Druháci 
nás provedli celým adventem a  jeho tradicemi. 
Příběh z Betléma sehráli čtvrťáci. 

 Velký potlesk i úsměvy na tvářích dospělých 
byly určitě odměnou za úsilí všem, kteří se na 
vánočním programu podíleli.

 Přeji Vám do nového roku hodně štěstí 
a především pevné zdraví.    
   

 PaedDr. Blanka Šťastná
ředitelka školy
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P

V

 Po dlouhém čekání na Ježíška, prožití 
krásného adventního času v  mateřské škole – 
v mateřské škole nás navštívil Mikuláš a doprovodil 
ho andílek s hodným čertíkem. Těsně před vánoci 
děti postupně ve všech třídách předvedly nádherné 
vystoupení, rozbalily dárečky, které jim přinesl Ježíšek 
a užívaly si vydatné sněhové nadílky. Mateřská škola 
jak na hlavní budově, tak na odloučeném pracovišti 
byla slavnostně vyzdobena a denně zářila světýlky. 
Velký dík patří všem zaměstnancům mateřské školy, 
kteří se každoročně o tuto krásu starají.

 V  novém roce nás čekají další pravidelné 
akce a setkání s rodiči, z nichž nejvýznamnější jsou:

Sedlnická Sněženka,
Jarní a velikonoční tvoření s rodiči,
Den matek,
Rozloučení s předškoláky
 a mnoho dalšího dle aktuální situace.

 Vážení rodiče, děti a obyvatelé obce Sedlnice, 
vždy něco začíná a něco končí – to jsou hned dva 
první důvody proč oslavit šťastný vstup do nového 
roku 2023. Můžeme mít tisíce přání a  snů, ale jen 
štěstí, zdraví a láska dává smysl našim dnům.

Láskyplný rok 2023 přejí
zaměstnanci mateřské školy Sedlnice.

MŠ Sedlnice informuje

Rybářský spolek Sedlnice informuje

Třída Motýlků

Třída Včeliček

Třída Berušek

Vážení spoluobčané, přátelé a kamarádi,
 blíží se konec roku a  já bych rád shrnul 
činnosti našeho spolku v obci.

 Jak jste již sami zjistili, náročná doba plná 
covidových opatření je pryč a lidé se opět začali bavit 
a vyhledávat společenské akce, aby se mohli scházet 
na akcích, které jsou pro ně připravené. Né, jinak 
tomu bylo u našeho spolku.

 Vytvořili jsme pohodové posezení nejen 
při samotném otevírání a  zavírání Bartoňky, ale 
připravili jsme i  občerstvení na akci Zažít Sedlnici 
jinak (pochod okolo Sedlnic) s  tradiční soutěží 
vaření buřtguláše. 

 Také jsme nezapomněli na naší soukromou 
akci noční lov o pohár starosty obce.
Nedílnou součástí tohoto dění je i  nespočet 
brigádnických hodin při údržbě celého areálu 
Bartoňka. 

 Za to patří velký dík aktivním členům 
našeho spolku, kterým opravdu záleží, aby vše okolo 
Bartoňky bylo krásné a čisté.

 Teď se právě dostávám k  tomu 
nejdůležitějšímu, k akci čtvrťstoletí a to je revitalizace 
pískovny a přilehlého okolí, samozřejmě i Bartoňky.
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V

 Co k tomu dodat, roky napětí, obav a velkých 
stresů byl zakončen podpisem se stavební firmou 
z Hranic.

 A nám nezbývalo v hodině dvanácté vypustit 
a  slovit Bartoňku. Doba hektická si však musí 
zachovat i rozumnou hlavu a vše se podařilo v týdnu 
od 5. 12. do 9. 12. 2022 s  velkou pomocí stavební 
techniky firmy zajišťující revitalizaci z  Hranic. 
Prokopala se hráz a vypustila voda s pomocí čerpadel 
zapůjčené stavební firmou a místními hasiči. 

 Vše se krásně podařilo a my už můžeme jen 
vyčkávat, kdy opět napustíme naší Bartoňku.
Velké díky patří partě kluků rybářů, kteří se velkou 
mírou podíleli nejen na přípravě, ale i několikadenní 
hlídání a slovení ryb.

 Děkuji našim členům za celoroční aktivní 
podíl na činnosti spolku, zajišťování akcí a  při 
údržbě areálu Bartoňky.

 Všem občanům obce Sedlnice přeji  pevné 
zdraví, mnoho štěstí a úspěchu v roce 2023.

Petrův zdar
Petr Kabuďa

předseda RsS

Pejskaři Sedlnice informují
 Výcvik nyní probíhá v zimním čase každou neděli od 15 hodin. 
Více informací naleznete na našich stránkách https://kynologiesedlnice.
websnadno.cz/  

Kromě pravidelného výcviku a údržby cvičáku jsme v posledním čtvrtletí 
roku 2022 uskutečnili tyto akce:

8.8.2022 Brigáda8.8.2022 Brigáda

 Konečně se nám podařilo na třetí termín uskutečnit brigádu, když 
nám to vždy zhatilo nepříznivé počasí. Takže jsme se konečně tuto neděli 
sešli, abychom zvelebili naši klubovnu. Muselo se vše vystěhovat ven, vytrhat 
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staré lino a položit nové a pak zase vše nastěhovat 
zpět. Pracantů bylo přiměřeně, tak jsme zvládli 
také natřít překážky a  obtrhat trávu kolem plotu. 
Klubovna nám krásně prokoukla, hned to vypadá 
útulněji.
Foto najdete na:
https://
pejskarisedlnice.rajce.idnes.cz/Brigada_28.9./

3.9.2022 Zažít Sedlnice jinak + vaření buřtguláše 3.9.2022 Zažít Sedlnice jinak + vaření buřtguláše 

 Jako každým rokem jsme se zúčastnili této 
akce organizované SRKS. Počasí bylo nádherné, 
sluníčko svítilo a  dobrá nálada tedy nechyběla. 
Stanoviště jsme měli u lávky přes Sedlničku a letos 
ho zajistila Jana se Zuzkou, dětma a  fenkou Sany. 
Účastníci měli za úkol trefit se aportem na cíl, 
mohli si přeskákat překážky, nebo prolézt tunel 
a hádali plemena pejsků. Vaření buřtguláše zajistila 
jako hlavní kuchařka Dáša + jako doplnění týmu 
Boďa a  Miloš. Na bedně jsme tentokrát nebyli - 
konkurence byla velká. Zato jsme dostali ocenění 
za nejvypiglovanější kotlík. Atmosféra mezi 
soutěžícími i ochutnávači byla super a bylo fajn se 
zase tak spolu s přáteli z ostatních spolků sejít. 

Foto najdete na:
https://
pejskarisedlnice.rajce.idnes.cz/Zazit_Sedlnice_
jinak_2022/

28.9.2022 Sedlnický Pejskař 202228.9.2022 Sedlnický Pejskař 2022

 Využili jsme tento sváteční den k uskutečnění 
našeho klubového závodu Sedlnický Pejskař 2022. 
Počasí nám přálo, po propršeném měsíci jsme 
ani nedoufali, že nám bohové budou nakloněni. 
Letos jsme měli dvě kategorie dle NZŘ (národní 
zkušební řád) a to ZZO pro pejsky do 2 let a ZZO1 
pro ostatní. Rozhodčí nám dělali Radek Vojkůvka 
a Pavlína Němečková. Zúčastnilo se celkem 8 týmů. 

V  kategorii ZZO zvítězil Jaroslav Rigu a  pejsek 
Chlup, v  kategorii ZZO1 zvítězila Dáša Houšková 
a  Jessi a  ta se také stala Nejlepším Sedlnickým 
Pejskařem 2022. Občerstvení jsme letos pojmuli 
formou co kdo donese a bylo to výborné, neboť bylo 
na výběr z mnoha dobrot. Přišli se podívat i bývalí 
členové a přátelé, atmosféra byla fajn a všichni jsme 
si tento krásný volný den užili. 

Foto najdete na:
https://wpejskarisedlnice.rajce.idnes.cz/Sedlnicky_
Pejskar_2022/
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K Kuželkářská sezona 2022-23 nám úspěšně začala již 17. 9. a v prvním kole nás čekal tradiční soupeř 
družstvo z Oder, takže okresní derby hned na úvod. Náš standardní domácí výkon tentokrát na soupeře 
stačil a vyhráli jsme celkem přesvědčivě 6:2. Ve třetím a čtvrtým kole jsme utrpěli dvě porážky, ale potom 
následovala série 5 výher v řadě. Po zaváhání v předposledním kole jsme v následujícím opět zvítězili. Proto 
jsme po podzimní části v Severomoravské divizi na velmi pěkném 2. místě. 

 Nicméně naše zkušené družstvo s věkovým průměrem nad 50 let by uvítalo do svých řad někoho, 
kdo by nám pomohl tento nepříznivý stav zvrátit. Případné zájemce bych poprosil, aby nás kontaktovali na 
e-mail sedlnice.kuzelna@centrum.cz.

Do nového roku přejeme hodně zdraví, štěstí, mnoho sportovních a pracovních úspěchů.

Za kuželkáře TJ Sokol Sedlnice
Milan Janyška ml.

11.12.2022 Mikulášský závod11.12.2022 Mikulášský závod

 Letos poprvé za celou dobu konání tohoto klubového závodu  jsme měli nasněženo, takže atmosféra 
jak má být. Psovodi se svými pejsky závodili v několika disciplínách – poslušnosti, hlavolam a praxe. Nikdo 
nevěděl co na nás organizační tým – Lucka a Jana vymyslely a o to to bylo zábavnější.  K občerstvení bylo 
osvědčené – co kdo donesl a na zahřátí teplý punč. Jelikož šlo o to se hlavně sejít a pobavit se, nebyli ani 
vítězové, ani poražení, všichni dostali krásné balíčky jak pro psovody, tak pejsky.

Touto akcí jsme zakončili rok  2022 a již plánujeme co podnikneme v roce 2023.

 Za Pejskaře bych chtěla všem popřát do roku 2023 hlavně pevné zdraví a aby byl tento rok pro vás 
hlavně pohodový.                                         

                                                                     Bohdana Krištofová
jednatel spolku

Kuželkáři Sedlnice informují
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K Vážení spoluobčané, chtěla bych Vám 
přiblížit činnost našeho klubu. Akci – zažít Sedlnice 
jinak- jsme absolvovali ve všech disciplínách. Několik  
členů šlo pochodem, několik bylo na stanovišti, kde 
se plnily menší úkoly a několik nás vařilo buřtguláš. 
Za guláš jsme získali krásné 2. Místo se stříbrnou 
vařečkou a medailí. Na výletě v Nové Horce jsme si 
prohlédli zámek, který je hezky opravený a pak jsme 
se zastavili v Bartošovicích na chutný oběd.

 Rozloučení s  létem jsme zakončili zvesela 
v  přírodě u  rybníka a  to vydatným občerstvením 
a kolem štěstí  u kterého se vždy dobře pobavíme.
Dob obce přijel Martin  na bílém koni- hezká akce- 
na které jsme pomohli obsluhovat u  čaje, koláčů 
a perníčků. Lidí přišlo hodně a byla pohoda.
 Po Bartošovickém výlovu rybníka jsme si 
udělali rybí hody v tamní hospůdce. Všem chutnalo. 
Opět bylo i kolo štěstí pro potěchu.

 U základní školy hezky září vánoční strom. 
U jeho rozsvícení jsme nemohli chybět. Zima nám 
nebyla, protože pro zahřátí byl k mání punč.

 Mikuláš zavítal i  mezi nás. Dal nám 
rady, ať jsme dále hodní a  obdařil nás dárečkem 
a pohoštěním, za což mu děkujeme. V půli prosince 
na poslední schůzce v roce jsme si zazpívali a popřáli 
si všeho dobrého do příštího roku.

Pozor změna:Pozor změna:
V  příštím roce budou naše schůzky ve Sněžence V  příštím roce budou naše schůzky ve Sněžence 
každý čtvrtek v 15.30 hodin.každý čtvrtek v 15.30 hodin.

 Přejeme všem občanům hezké pohodové 
Vánoce a  do Nového roku hodně, hodně zdraví, 
spokojeností a mír.

Miluše Vodičková
Klub Důchodců Sedlnice 

Klub důchodců Sedlnice informuje

Kulturní a informační centrum Sněženka informuje
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Kulturní a informační centrum Sněženka informuje

Tisk v KIC

Pronájem sálu v KIC Sněženka

- barevný laserový tisk oboustr. (až A3) / 
Sublimační tisk na hliníkový plech / výroba 
upomínkových předmětů, potisky hrníčků, 
puzzle, triček apod.
Upozornění:Upozornění:
Tisk a kopírování dokumentů je na počkání. Potisk 
upomínkových předmětů a  triček bude trvat 
v  termínech od 7 dnů výše, dle velikosti zakázky, 
tedy ne na počkání či do druhého dne.

Kongresový sál je největší částí společenských prostor kulturního centra Sněženka Sedlnice.  
Je klimatizovaný se stolovým uspořádáním a kapacitou až 100 míst. Technické vybavení sálu umožňuje 
konání školení, konferencí a  seminářů. Sál lze variabilně přizpůsobit i  ke společenským akcím. 
Rozkládací pódium a taneční parket je základem k uspořádání kulturních akcí, společenských večírků 
a plesů.

Součást pronájmu:
Hlavní sál – kapacita až 100 sedících míst 
Střední sál – kapacita až 80 sedících míst 
Podium 6x3 metry – rozebíratelné na hlavním sále, na středním sále lze postavit další menší 
Šatna, Bar na každém sále, Klavír, Repro box, 
Kuchyňka se základní výbavou (plotýnkový vařič, trouba, lednice) 
Nádobí, sklenice, příbory 
WC bezbariérové – hlavní sál (3x + 1x kuchyňka), střední sál 2x 
Velkoplošné projekční plátno 4x3 metry, světelné efekty zabudované na sále 
Ubrusy – 50 Kč/ks (poplatek z důvodu čištění, žehlení, mandlování) 

Možnost domluvy cateringu z přilehlé jídelny. Kontakt +420 605 794 514

    Od 1.9 do 31.5  Od 1.6 do 31.8
Občané Sedlnic  3 500 Kč/24 hod 2 500 Kč/ 24 hodin  (Vratná kauce: 5 000 Kč)
Ostatní    4 500 Kč/24 hod 3 500 Kč/ 24 hodin  (Vratná kauce: 5 000 Kč)
Místní spolky, sdružení Zdarma  Zdarma
Místní ZŠ a MŠ  Zdarma  Zdarma

- Platba vratné kauce bude provedena dopředu při předání sálu nájemci a následně zaúčtována při 
   platbě při předání sálu zpět pronajímateli.
- Podmínky nájmu jsou stanoveny pro každý jednotlivý případ samostatně nájemní smlouvou, 
   uzavřenou mezi pronajímatelem a nájemcem.
- Změna platebních podmínek vyhrazena.
- Cena nezahrnuje úklid sálu a venkovních prostor. Zajišťuje nájemce před ukončením nájmu.
- Cena nezahrnuje pojištění.
- Nájemce je povinen respektovat provozní řád a noční klid stanovený obecní vyhláškou.

Sauna a tělocvična v KIC
Ceník (platný od 1.1. 2023)
Tělocvična:
Pronájem 300 Kč / 1 hod
Místní spolky Zdarma

Sauna:
Vstup 100 Kč / 1 hod
Privátní sauna 1 500 Kč / 1 hod
Permanentka 1 800 Kč / 10 vstupů
  (vstup = 2 hod)
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Nadcházející kulturní akce v obci
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Inzerce
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EKOLOGICKY, CHYTŘE, BEZPEČNĚ

• PUR STŘÍKANÉ IZOLACE
• FOUKANÉ IZOLACE 
• ZVUKOVÉ A KROČEJOVÉ 
    IZOLACE

 
• HYDROIZOLACE POLYUREA 
• INJEKTÁŽE VLHKÉHO ZDIVA
• REKUPERACE
• VZDUCHOTECHNIKA

» rychlé zateplení bez zbytečných starostí navíc «

Kontaktujte nás na: info@nejlepsi-izolace.cz                      606 609 809

Sedlničan–čtvrtletník kulturně - společenského života v obci
*Vydal Obecní úřad Sedlnice – KIC Sněženka, č. p. 109, 742 56 dne 05. 01. 2023. *

* IČO:298352, DIČ:CZ00298352, tel. 556 712 638, e-mail: kic@snezenka.cz, www.sedlnice.cz*
*Periodický tisk územního samosprávného celku vydává čtvrtletně Obecní úřad Sedlnice 
v nákladu 650 výtisků. * N e p r o d e j n é. *Evid. č. přidělené Ministerstvem kultury ČR: 

MK ČR E 23278*Uzávěrka příštího čísla cca 17. 04. 2023.* Sedlničan je k dispozici také v elektronické 
podobě na https://sedlnice.cz/cs/obec-sedlnice/informace/zpravodaj-obce *

* Obecní úřad Sedlnice si vyhrazuje právo výběru příspěvků do Sedlničanu. *


